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KERESZTÉNY BABONÁK 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2024. november 24. 
 

Ma megint egy izgalmas témát hoztam, úgy gondolom, hogy izgalmas és mindig aktuális téma. 
A Zsidókhoz írt levél írja:  

Zsidók 11,3. 
3. Hit által értjük meg, hogy a világ Isten Igéje (Rhema) által teremtetett, hogy ami látható, a 

láthatatlanból állott elő. 
Ez egy alap Ige, amiből meg kell értenünk, hogy minden, ami látható, minden, amit ma a fizikai 

világban látunk az egy láthatatlan birodalomból állott elő. Vannak látható dolgok és létezik a 
láthatatlan birodalom is, amit mi a fizikai szemeinkkel nem látunk és a szellemvilág pontosan 
ugyanolyan létező világ, amit ugyan nem látunk a fizikai szemeinkkel, de létező világ. Minden 
szelleminek megvan a fizikai manifesztációja is, illetve meg lehet a fizikai manifesztációja is. 
Éppen ezért az emberek figyelme, a világ figyelme is a filmeken, a médiákon és sok minden máson 
keresztül a láthatatlan világ felé, a számukra ismeretlen világ felé fordul akár filmek formájában, 
akár a zenék formájában, vagy másmilyen formában.  

Kialakultak úgynevezett babonák, babona rendszerek. Egy olyan hitvilág, ami a pogány 
kultúrából, az emberek hagyományaiból, elképzeléseiből jön és ez a fajta hit beszivárgott a 
keresztény körökbe is. Nagyon gyakran kapunk olyan írásokat, amik nem egyeznek Isten Igéjével, 
egyszerűen babonaságok, úgyhogy azt a címet adtam a mai tanításnak, hogy Keresztény babonák. 
Szeretnék ma egy kicsit erről beszélni. Szeretném megismertetni veletek, amennyi a mai tanításba 
belefér ezeknek a babonáknak a hátterét, amit nagyon sokszor keresztény köntösbe öltöztetnek. Úgy 
tüntetik fel, mintha azok a keresztény hit alapjait képeznék és ezek a világból, illetve a pogány 
kultúrából vett hitrendszerek, hiedelem rendszerek óriási károkat okoznak a Krisztus Testének.  

A teljesség igénye nélkül például olyan dolgokra gondolunk, mondjuk a gyertya égetés. Valaki 
úgy imádkozik, hogyha gyertyát gyújt, akkor az ima az biztosan meghallgatást nyer. Vagy jön a 
vihar, jön a villámlás, akkor kitesszük a keresztet az ajtóba és a kereszt biztosan meg fog minket 
védeni ettől. Vagy éppen van ennek az ellenkezője. Például vannak olyan keresztény kultúrák, ahol 
nyílvánosan valakikért átok gyertyákat égetnek és azt hiszik, hogyha az illetőt elátkozzák, akkor 
különféle gonosz erők hatása alá fog kerülni. Tudjátok, mi az egészben megdöbbentő? Az, hogy 
mivel, hogy minden hit által működik és ugye azt mondja az Írás: „Hit által értjük meg” úgy 
kezdődött a Zsidókhoz írt levél 3. fejezet 1. verse. Éppen ezért, ha valakinek rossz a hite, akkor 
bizony az rossz eredményre vezethet.  

Egyszer valaki megkérdezte tőlem, hogy kaphat-e démont egy keresztény? Erre azt válaszoltam, 
hogy egy keresztény bármit megkaphat, akár még azt is, ha ő ebben hisz, ha nyitott erre. Éppen 
ezért egy kicsit szeretném ezt a témakört tanulmányozni, szeretnék erről beszélni, hogy hogyan 
működik az ellenség, hogyan téveszti meg az embereket. Tudom, hogy a mi központi üzenetünk 
Krisztus és továbbra is Ő marad, Krisztus áll az üzenetünk középpontjában mind a mai napig. 

 Múltkor néztem a focimeccs előtt egy riportot valakivel és azt mondta az illető, hogy elemeztük 
az ellenség stratégiáját. Hát, ha ezt fizikai szinten megteszik, akkor jobb, ha mi keresztények is 
megismerjük az ellenség stratégiáját. Mi Krisztusban már győztesek vagyunk, de ezt a győzelmet 
érvényesíteni is akarjuk a saját életünkben és ha nem ismerjük az ellenség stratégiáját, akkor becsap 
bennünket, kijátszik bennünket és olyan tanításokat, olyan tévhiteket, olyan rossz magokat ültet el 
bennünk, amik meghozzák a maguk gyümölcsét. 

Ugye a magnak megvan az a természete, a Márk 4-ben olvassuk Jézus csodás tanítását, azt mond-
ta, hogy ha ezt nem értitek meg, akkor semmit nem értetek, hogy minden mag a fajtája szerint terem 
és ha elültetünk egy magot, az a mag ki fog kelni és a maga fajtája szerint fog teremni. Tehát az 
elültetett rossz magok rossz gyümölcsöket fognak hozni és éppen ezért ma egy kicsit talán többet 
fogunk szólni az ellenségről, de az nem azt jelenti, hogy levettük a szemünket Jézusról. Sőt, inkább 
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szeretném a figyelmeteket Jézusra irányítani, hiszen a babonáknak pontosan ez a veszélye, hogy 
elvonják a figyelmet Isten kegyelméről, a hitet helyettesítik valamilyen automatikus, vagy mágikus 
cselekvéssel és ehhez még igeverseket is találnak a Bibliában. Nem olvastam még olyan tanítást 
szinte, ahol bibliai igeversekkel alá ne támasztották volna azt a téves elképzelést, természetesen 
kiragadva a szövegkörnyezetéből, természetesen a saját szájíze szerint igazítva Isten Igéjét.  

Lehet Isten Igéjét helyesen hasogatni, Timóteusnak írta Pál, hogy vigyázz, hogy megállj, mint 
olyan munkás, aki szégyent nem vall, aki helyesen hasogatja az Isten beszédét. Tehát lehet Isten 
beszédét hasogatni helytelenül is, ki lehet venni a Bibliából, ki lehet ragadni igeszakaszokat és a 
fejéhez lehet verni a másiknak. Ezt nagyon gyakran teszik keresztények, de Isten Igéje nem erre 
adatott. Hanem arra, hogy egy erőt képviseljen az életünkben, a helyes hit pedig helyes eredményre 
vezet. Ha kiveszünk részeket az Igéből, ha kiveszünk szakaszokat az Igéből és külön értelmet adunk 
neki, akkor nagyon rossz eredményre jutunk.  

Állítólag egy kísérletet hajtottak végre, nem tudom, megtörtént vagy sem, a lényeg az, hogy 
néhány embernek bekötötték a szemét és azt mondták nekik, hogy tapintás útján meg kell 
állapítaniuk, hogy milyen állat az, amit oda fognak vezetni hozzájuk. Odavittek egy elefántot, ez 
csak egy példa, hogy értsük, hogy miről beszélünk. Az egyik az ormányát kezdte el tapogatni és azt 
mondta, hogy ez az állat egy kígyószerű, hosszú állat lehet. A másik a fülét fogta meg. Azt mondja: 
nem, nem, nem, nem, tévedsz, ez egy lepényszerű állat. A harmadik a lábát tapogatta, szerinte ez 
egy oszlopszerű állat. Mondja a negyedik: nem, nem, ez krokodilszerű állat, mert az meg a hátát 
tapogatta.  

Bocsánat ezért a kis tréfás példáért, de talán így jobban megértitek, hogy nagyon sokan így 
próbálják megismerni Istent. Kiragadják a Bibliából csak a kegyelem kérdését, kiragadják csak a 
törvényt és rá akarják húzni és el akarják magyarázni, hogy ilyen Isten. Pedig Isten az, akinek Ő 
kijelenti magát és Őt nem tudjuk megismerni máshogyan, mint a személyes kapcsolat által. Épp a 
napokban gondolkodtam, hogyha azt mondanák, hogy egyetlen üzenetet kellene elmondanom, mi 
legyen az az üzenet? Miről szóljon? Az az Istennel való élő kapcsolat. Ez a legfontosabb, mert ez az 
alapja mindennek. Ebből indul ki minden dolog. Azt mondja az Írás, hogy a betű megöl, a Szellem 
pedig megelevenít. Azt is írja, hogy az ismeret felfuvalkodottá teheti az embert. Ez nem azt jelenti, 
hogy ne legyen ismeretünk és ne legyünk tájékozottak, hanem pontosan azt jelenti, hogy legyünk 
tájékozottak, de ne legyünk felfuvalkodottak, tehát ha a helyén használjuk a dolgokat, akkor 
szerintem minden jól fog működni.  

Ennek az üzenetnek is van egy apropója. Kaptam egy közel száz oldalas írást, hogy hogyan kell 
elbánni a démonokkal és tele volt az egész keresztény babonákkal. Jézusnak is voltak aktuális témái 
és amikor előjött egy helyzet, akkor azt a helyzetet kezelte és úgy látom, hogy ezek megint 
elsokasodtak, elszaporodtak. Több ilyen is érkezett hozzám a héten és azért gondolom, ha hozzám 
ez eljött, akkor hozzátok is elérkezett. Bizony tudjunk az ellenség működéséről, ismerjük meg a 
szellemvilágot, hiszen a szellemvilágban nemcsak Isten létezik, mondja az Írás a János 4-ben, hogy 
Isten Szellem, akik Őt imádják, szellemben és igazságban kell imádniuk.  

De vannak más szellemi lények is, a Biblia beszél erről. Ugyanilyen szellemi lény a sátán és 
vannak démonok is. Most ezt a részt fogjuk egy kicsit megnézni, mert a keresztények hajlamosak 
szélsőségekbe esni. Vannak, akik mindenben csak a démont látják, mindenben a szellemet látják és 
mint hős harcosok, vitézek, folyamatosan harcolnak a legyőzött ellenséggel, holott nem az a 
dolgunk, hogy mi legyőzzük, mert ezt már, hála Istennek, Jézus elvégezte. Jézus legyőzte őt a 
kereszten. A mi dolgunk az, hogy ne hagyjuk magunkat megtéveszteni és tartsuk őket a lábunk 
alatt. De ettől függetlenül meg fogjuk nézni a cselszövéseiket, a származásukat, tudjunk egy-két 
dolgot az ellenségről, de még egyszer szeretném hangsúlyozni, hogy a figyelmünket mindenképpen 
Krisztusra szeretném irányítani, mert Krisztusban van a mi győzelmünk, mi pedig Krisztusban 
vagyunk. Tehát a teljes bizalmat Istenbe kell, hogy helyezzük. Az embereket óvjuk attól, hogy 
bármilyen tárgyat, cselekvést, szokást túlzott jelentőséggel ruházzunk fel. Mert a babonák lényege 
ebben rejlik, hogy a gonoszt, a démont meg a különféle gonosz erőket, szellemeket fölruházzuk a 
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mi hitünkkel, olyan hatalommal, olyan erővel és olyan képességekkel, ami igazából nincs is nekik. 
Tulajdonképpen, ahogy szokták mondani, ilyenkor a saját lábunkba lövünk és igazából egy 
helytelen hit megtévesztett bennünket. Honnan veszik ezeket az Igéket általában, amikor különféle 
ilyen dolgokról beszélnek?  

Csak mondok néhányat a teljesség igénye nélkül, hogy miben hisznek a karizmatikus 
keresztények. Például, démonportálok az otthonokban, ez egy nagyon divatos tanítás, hogyha a 
házadban véletlenül van olyan szobor, ami esetleg sátáni, ördögi jelkép, vagy nem keresztényi 
jelkép, akkor az egy démonportált jelent a házadban. Ezek átkot hoznak a házadba, életedbe stb. Ez 
egy hamis tanítás! Még egyszer mondom, ez egy babona. Nyilván nem tartasz a lakásodban ilyen 
dolgokat. Vagy például a boszorkányoknak az ajándéka, hogy ne fogadj el ételt, mert ha egy 
boszorkány megátkoz egy ételt és te azt megeszed, akkor te befogadtad a démont a testedbe. Nem 
viccelek most, erről könyvek vannak, könyveket küldenek szanaszét, onnan írtam ki egy-két 
mondatot. Hamis vallások tisztelete, nagyon divatos továbbra is a generációs átok. Erről is beszélni 
kell. Karizmatikus keresztények milliói hisznek a generációs átokban, ami önmagában egy átkozott 
tanítás, maga a tanítás átkozott. Mindjárt helyre rakjuk ezeket.  

A tetoválás például, ha valakinek a testén tetoválás van, akkor fölhatalmazza az ördögöt arra, hogy 
pusztulást és romlást okozzon az életében. Csak egy kérdést szeretnék felvetni. Mi van akkor, ha 
valaki sátánista volt és megtért és újjászületett és Krisztus hívőjévé vált? Ha valaki úgy néz ki, mint 
egy hirdetőoszlop, mert annyi tetoválás van rajta, azt nem lehet eltüntetni és ha Krisztushoz tér, akkor 
mi történik? Akkor egész életében nem tudja élvezni Isten áldásait, a menny áldásait a tetoválásai 
miatt? Ezt a példát csak azért hoztam fel, mert ez csak egy a sok közül, hogy hogyan lopja meg az 
ördög, hogyan csapja be a hívőket és hogyan tulajdonít tárgyaknak, dolgoknak olyan jelentőséget, 
olyan szellemi dolgokkal ruházza föl, ami valójában nem létezik.  

Ezt úgy hívják egyébként, hogy animista nézet. Az a nézet, amikor úgy ítélik meg az emberek, 
hogy mindennek szelleme van. A fűnek, a fának, mindennek szelleme van és minden tárgyat, minden 
dolgot elszellemiesítenek. Tehát vegyünk csak egy dolgot. Például sátánista oltárok. Az ellenséges 
személyek által létrehozott sátánista oltárokról úgy hiszik, hogy károkat okozhatnak a 
célcsoportoknak. Hát, léteznek nyilván sátánisták, léteznek olyan emberek, akik átkot szórnak 
másokra, megpróbálnak elátkozni keresztényeket és sok ilyesmi folyik. Még olyan is van, hogy a 
démonikus zenék, a démonikus filmek, hogy ha ilyen van az otthonodban, azt ki kell irtani, mindent, 
mert az megnyitja a sátánnak az ajtót. Hogyan és mennyire kell vigyáznunk és mennyire ki kell 
takarítani a lakást, mert még az üzletben az élelmiszerekről is bevihetsz démonikus dolgokat. Ezek 
mind féligazságok és a legrosszabb igazság a féligazság. 

Tehát idáig elmennek emberek. Mi ezzel a probléma? Az, hogy a fókuszukat teljesen elveszítették, 
a szemüket teljesen levették Krisztusról és félelmeket gerjesztenek az emberekben. Egy dolgot 
tudnunk kell, amit a Kolossé levél is ír: 

Kolossé 1,13. 
13. Aki megszabadított minket a sötétség hatalmából, és általvitt az Ő szerelmes Fiának 

királyságába; 
Egy fontos dolgot az emberek elfelejtenek, hogy mi egy új szövetség alatt vagyunk, Jézus legyőzte 

a gonoszt, mi is Jézussal együtt a mennyekben, ahogy az Efézusi levél is írja, ültettettünk a 
mennyekben a Krisztus Jézusban a hatalom helyére. 

Ezek az emberek, akik ettől rettegnek és keresik minden sarokban, fűben-fában a démonokat és 
minden rossz mögött a démonokat látják, elvesztették a fókuszukat, elvesztették a célt. Ne dőljünk be 
ezeknek a vallásos meséknek, ezeknek a babonáknak, hanem maradjunk meg az Ige talaján. 
Maradjunk meg abban, amit az Ige ír és tudjuk, hogy hol van a mi helyünk, tudjuk, hogy kik vagyunk 
mi Krisztusban. A tárgyak azok tárgyak. A tárgyak önmagukban sem nem jók, sem nem rosszak. Az 
már válhat rosszá, amikor ezeket spiritualizáljuk, tehát elszellemiesítjük és szellemi jelentőséget 
tulajdonítunk nekik. Persze az Ószövetségben olvasunk nagyon sok ilyen Igét, hiszen az ószövetségi 
ember nem volt telve Szent Szellemmel. Az ószövetségi embert a törvény vezette, illetve Isten a 
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királyokon, papokon, prófétákon keresztül vezette az ószövetségben az ő népét és igen, rengeteg tiltó 
rendelkezés volt és volt ilyen a Tízparancsolatban is. Általában ezeket a parancsolatokat mind-mind 
az Ószövetségből veszik. Az ószövetségi parancsolatokkal nincs semmi probléma, a Tízparancsolattal 
sincs semmi probléma, a Tízparancsolat tökéletes, csak az ember tökéletlen és nem tudja megtartani a 
tökéletes Tízparancsolatot. Ezért azt mondja az Írás, hogy aki törvény alatt van, az átok alatt van. 

Galata 3,10. 
10. Mert akik a törvény cselekedeteiből vannak, átok alatt vannak;  
De van egy jó hírem: 
Galata 3,13. 
13. Krisztus váltott meg minket a törvény átkától, átokká tétetvén érettünk; mert meg van 

írva: Átkozott minden, aki fán függ: 
Tehát Jézus a mi átkunkat fölvitte a fára és a következő vers azt is írja: 
Galata 3,14. 
14. Hogy az Ábrahám áldása Krisztus Jézusban legyen a pogányokon, hogy a Szellem 

ígéretét elnyerjük hit által. 
Tehát a Szent Szellem a mi segítőnk, a mi társunk. Ha megnézzük az evangéliumokat, Jézus leg-

főbb üzenete Isten országa. Isten országáról tanított és azt mondta, hogy ha én a kisujjammal űzöm ki 
a démonokat, akkor valószínű, hogy elérkezett hozzátok Isten országa. 

Lukács 11,20. 
20. Ha pedig Isten ujjával űzöm ki az ördögöket, kétség nélkül elérkezett hozzátok az Isten 

királysága. 
Miért tudta ezt Jézus megtenni? Azért, mert Isten Szelleme volt rajta, a Szent Szellem kenetével szol-

gált. Ez az ószövetségi embernek nem adatott meg. Az ószövetségben voltak különféle törvények és 
ezeket a törvényeket be kellett hogy tartsák az ószövetségi emberek. Főleg Bételben, Gátban építettek 
Jeroboám ideje alatt, miután kettészakadt az ország, ilyen oltárokat, ahol eredetileg az volt a cél, hogy 
az igaz Istent imádják, de közben a pogány kultúrák is bekeveredtek közéjük és bizony ezek bálvány 
oltárokká váltak, bálvány áldozatokká és nagy bajt hozott végül is Izrael népére, hogy elhajoltak Isten 
Igéjétől. A törvényben írva voltak ilyen dolgok, csak egyet hadd említsek Mózes második könyvéből: 

2Mózes 20,3-5. 
3. Ne legyenek néked idegen isteneid énelőttem. 
4. Ne csinálj magadnak faragott képet, és semmi hasonlót azokhoz, amelyek fenn az égben, 

vagy amelyek alant a földön, vagy amelyek a vizekben a föld alatt vannak.  
5. Ne imádd és ne tiszteld azokat; mert én, az Úr a te Istened, féltőn szerető Isten vagyok, aki 

megbüntetem az atyák vétkét a fiakban, harmad és negyedíziglen, akik engem gyűlölnek. 
Itt két olyan dolog is szerepel, amit úgy magyaráznak keresztények, hogy akik ezekben a szélső-

séges babonákban hisznek, hogy ez a generációs átok és ez a generációs átok minden emberre érvé-
nyes és ezeket meg kell törni. Van egy jó hírem! Újra elmondom, hogy Jézus megváltott bennünket az 
átok alól. Isten megáldott bennünket.  

Efézus 1,3. 
3. Áldott legyen az Isten, és a mi Urunknak, Jézus Krisztusnak Atyja, aki megáldott minket 

minden szellemi áldással a mennyekből a Krisztusban,  
Tehát egyszerűen áldottak vagyunk. Ez a mi helyünk és ebben a Krisztus tudatban kell, hogy éljük 

az életünket. Az lehet, hogy ezek az áldások még nem ábrázolódtak ki teljesen az életünk minden 
területén, de ettől függetlenül áldottak vagyunk. Ez a mi alaphelyzetünk, ugyanis az átok alól meg 
vagyunk váltva. Az ember a tudatlansága, az ostobasága miatt hozhatja magát olyan rossz helyzetbe, 
ahol az ellenség pillanatnyi győzelmet okoz az életében. Egy hívő kereszténynek nem az a célja, hogy 
bálványokat imádjon, hogy képet imádjon, nem az a hite, hogy a gyertyában legyen a hite, vagy vala-
milyen tárgyakban, de egy dolgot hadd mondjak el, hogy démonokat semmilyen tárgyakkal nem tudsz 
bevinni a szobádba! Mint ahogy nem tudod bevinni a Szent Szellemet sem keresztény szimbólumokkal. 
Tehát ez megint keresztény babona. Ezek ostobaságok. A tárgyak önmagukban sem nem jók, sem 
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rosszak. Ez vonatkozik a pénzre is. A pénz önmagában se nem jó, se nem rossz, hanem minden bajnak a 
gyökere a pénz szerelme, mondja az 1Timóteus 6,10. Amikor ehhez hittel kötődsz, amikor ezt hittel 
ruházod föl, amikor ez elfordítja a szívedet Istentől és megnyitod magadat a gonosz erőknek, akkor 
ezek a gonosz erők okozhatnak károkat az életünkben.  

Miért foglalkozunk mi a gonosz szellemekkel? Mert Jézus is foglalkozott velük a szolgálata során. 
Annyit foglalkozott velük, amennyit kellett, nem kevesebbet és nem többet. Nem kell ezt túl-
hangsúlyozni és ne legyen démon-központú látásunk, hogy mindenben a démont lássuk, mert minden 
bajnak a gyökerét nem a démonok okozzák.  

Úgyhogy most megnézzük, hogy miért fontos erről egyáltalán beszélni. Az emberiség története so-
rán a démonok és azok tevékenysége mindig is érdekelte az embereket. Az okkultizmus, a horosz-
kópok, a boszorkányság, a spiritizmus népszerű ma is és a modern kultúrában számos média, filmek, 
könyvek, televíziós műsorok foglalkoznak különféle démonikus jelenségekkel. Most nem akarok 
filmcímeket mondani, mert ne keressétek ezeket. Ezeket direkt kihagyom. Tehát felébresztik ezek a 
filmek az emberek képzeletét meg a kíváncsiságát és gyakran a misztikum és a félelem határán mo-
zognak ahelyett, hogy a bibliai alapokra építenék a hitüket, ezért fontos erről beszélni.  

Miért érdeklődnek eleve a hívők a démonok iránt? A karizmatikus körökben a démonokról szóló 
tanítás túlságosan központi szerepet kapott. Nálunk annyira nem kapott központi szerepet, hogy erről 
még talán sosem tanítottunk így, úgyhogy muszáj ezzel egy alkalommal azért foglalkozni. Vannak, a-
kik démonokat keresnek minden probléma mögött, míg mások szuperhősként állandó harcot vívnak 
ellenük. Ez a démon-központúság veszélyes lehet, mert elterelheti a figyelmet az Evangélium lé-
nyegéről, Jézus Krisztus győzelméről. Fontos emlékeznünk arra, hogy a démonokról szóló tanítás célja 
nem a félelemkeltés, hanem a hit megerősítése és a bibliai igazságok és a bibliai alapok megértése.  

A Szentírás sem kerülte meg a démonok témáját, de mérsékelten foglalkozott vele. Jézus többször 
is találkozott démonokkal, megszállottakkal, kiűzte a démonokat, hangsúlyozta, hogy Isten országa 
elérkezett hozzátok, például a Máté 12,28-ban is olvashatunk erről. Az apostolok, a tanítványok 
szintén részt vettek ebben a szolgálatban és hatalmat kaptak arra, hogy kiűzzék a démonokat Jézus 
nevében. Több küldetés van a Bibliában, ilyen például a Máté 10, a Lukács 10-ben is olvasunk erről. 
Jézus akárhányszor elküldte a tanítványait szolgálni, két-három dologgal biztosan minden esetben 
megbízta őket. Az, hogy hirdessék az Evangéliumot, betegeket gyógyítsanak és ördögöket űzzenek. 
Jézus hatalmat adott nekik erre, a Lukács 10,19 mondja: 

Lukács 10,19. 
19. Ímé, adok néktek hatalmat, hogy kígyókon és skorpiókon tapodjatok, és az ellenségnek 

minden erején; és semmi nem árthat néktek. 
Tehát amikor Jézus elküldte a tanítványait, akkor felruházta azzal a hatalommal, amely hatalmat a-

dott a gonosz erők, a gonosz szellemek fölött. A Márk evangélium 16. fejezetében szintén elmondja, 
hogy a hívőket jelek fogják követni.  

Márk 16,17–18. 
17. … az én nevemben ördögöket űznek; új nyelveken szólnak.  
18. Kígyókat vesznek föl; és ha valami halálost isznak, meg nem árt nékik: betegekre vetik 

kezeiket, és azok meggyógyulnak.  
Tehát Jézus adott nekünk hatalmat, mert nyilván vannak tisztátalan szellemek, hiszen Jézus eljö-

vetelének pontosan az volt a célja, hogy a sátánt legyőzze, hogy az embert visszaállítsa arra a helyre, 
ahonnan a tolvaj kilopta, visszaállítsa az Istennel való közösségre. Jézus helyreállító munkájában ez 
megvolt. Félretette azt az akadályt, amely a bűn volt Isten és ember között, Ő maga lett bűnné érettünk.  

Róma 8, 1. 
1. Nincsen azért immár semmi kárhoztatásuk azoknak, akik Krisztus Jézusban vannak… 
Semmi kárhoztatásunk nincsen. A tanítványok részt vettek ebben a szolgálatban, ezt a Márk evan-

gélium 16,17-es igeverse mondja. Azonkívül a János első levelében is írja az Írás: 
1János 4,4. 
4. … legyőztétek azokat; mert nagyobb Ő, aki bennetek van, mint az, aki e világban van. 
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Pontosan elmagyarázza a hívő helyét Jézus, hogy nagyobb, aki bennünk van. Ki él bennünk? Ki az 
a krisztusi ember? Akiben Isten Szelleme van. Aki által Isten a világot teremtette, aki által föl-
támasztotta Jézust a halálból és sorolhatnánk tovább a Szent Szellem munkáját, de ez egy másik tanítás.  

Ennek a tanításnak nem csak az a célja, hogy felismerjük az ellenség munkáját, hanem az is, 
hogy megértsük, hogy Jézus győzelmet aratott a gonosz felett. Ezért nagyon fontos, hogy biblikus 
keretben vizsgáljuk a démonok természetét, eredetét, tevékenységét, elkerülve az emberi spe-
kulációkat. Nézzük a bibliai tanításokat, hogy mit tanít a Biblia a démonokról.  

Efézus 6,12. 
12. Mert nem test és vér ellen van nékünk tusakodásunk, hanem a fejedelemségek ellen, a 

hatalmasságok ellen, ez élet sötétségének világbírói ellen, a gonoszság szellemei ellen, melyek a 
magasságban vannak. 

Tehát a Szentírásban a démonok létezése nem vitatott tény. Az, hogy a démonok léteznek, ez nem 
babona, hanem egyértelmű valóságként jelenik meg az Igében, mint most olvastuk az Efézusi levél-
ben is. A démonokról szóló tanítás központi részét képezi Jézus szolgálatának, hiszen a földi kül-
detésében nem csak tanított, gyógyított, hanem démonokat is űzött ki.  

Olvasunk a Bibliában olyan történeteket, amikor a betegséget kimondottan démon, gonosz szel-
lemek okozták. A Lukács 13-ban van egy ilyen történet, ahol Jézus mondja: 

Lukács 13,16. 
16. Hát ezt, az Ábrahám leányát, kit a sátán megkötözött, ímé, tizennyolc esztendeje, nem 

kellett-é feloldani e kötélből szombatnapon? 
Ott a görnyedtségét, a betegségét pontosan egy démonikus megszállottság okozta. Tehát arra 

hívja fel a figyelmet, hogy a démonok szellemi lények, akik láthatatlanok ugyan, de valós tevé-
kenységet folytathatnak az ember életében.  

Azt ne felejtsük el, hogy Jézus földi szolgálata az még ószövetség volt és akik felé szolgált, azok 
általában zsidók, vagy pogányok voltak. Olyan emberek, akik a szövetséghez tartozó emberek, de nem 
megváltott emberek.  

Ugye Jézus központi tanítása az Isten országa volt, vagy a mennyek országa, az evangéliumokban 
felváltva használja az Írás. Jézus pontosan megmutatta, hogy itt a földön hogyan működik Isten or-
szága. Ezek az elemek, amiket maga Jézus is alkalmazott, nyilván előkerültek.  

Nézzük először is a szóhasználatot. Daimonnak nevezi a görög Biblia a démonokat, amely tisz-
tátalan szellemekre, vagy gonosz szellemekre, gonosz lelkekre utal. Fontos azonban megkülön-
böztetni ezt az ördög szótól. Diabolosz, ez a sátán neve, amely kifejezetten a sátánra, a démonok ve-
zetőjére vonatkozik.  

Tisztázzuk a dolgot. Sátán egy van, démonok többen lehetnek. Ezek mind a sátán királyságához 
tartoznak. Ahogy Isten királyságához tartoznak az angyalok, ugyanúgy a gonosz királyságához tar-
toznak ezek a gonosz szellemek. Ezt a különbséget egyébként a Biblia világosan kihangsúlyozza. 
Nézzük a Jelenések 12,9-et, hogy Igével támasszam alá ezt:  

Jelenések 12,9. 
9. És vetteték a nagy sárkány, ama régi kígyó, aki neveztetik ördögnek és a sátánnak, ki 

mind az egész föld kerekségét elhiteti, vetteték a földre, és az ő angyalai is ővele levettetének. 
Tehát ezeket a gonosz angyalokat nevezi a Biblia démonnak. Ezen kívül más elnevezések is sze-

repelnek a Szentírásban, a tisztátalan szellemek például a Márk 7,25-ben, a gonoszság szellemei, ezt 
már olvastuk az Efézus 6-ban, vagy éppen a sötétség világbíróit szintén az Efézus 6-ban olvassuk. 
Tehát ezek a kifejezések vannak. A helyüket tudjuk, hogy mindezek a magasságban vannak.  Ezek szel-
lemi hatalmak, akik az Isten elleni lázadás szellemében működnek.  

Nézzük a Biblia szerint a démonok valóságát. A démonok létét néhányan szkeptikusan fogadják, 
mondván, hogy ókori emberek démonokkal magyaráztak meg bizonyos betegségeket, vagy mentális 
állapotokat. Ez is igaz, ez is jelenthet igazságot, de ugyanúgy ma keresztények is ezt teszik, hogy 
minden mögött a démonokat látják.  
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A Galata levél 5. részében le vannak írva a hústest cselekedetei, annak semmi köze a dé-
monokhoz. Tehát nekünk hívőként a legkevesebb problémát a démonok okozzák. Sokkal több prob-
lémát okoznak nekünk a hústest cselekedetei. A gonosz le van győzve. A sátán le van győzve, de 
amit nekünk kell legyőzni, az a rossz gondolkodásunk. Az elménket kell megújítani, ezt világosan 
tanítja a Római levél 12. fejezet első része és nekünk kell odaszánni a testünket is Istennek. Ha egy 
hívő megnyitja magát ezeknek a gonosz erőknek, megnyitja magát a gonosz szellemeknek, meg-
tévesztő szellemeknek, akkor bizony valóban okozhatnak betegséget, mentális elnyomást, károkat az 
emberek életében, de a Biblia világosan tanítja, hogy álljatok ellene az ördögnek és megfut tőletek. 

 Nagyon sokan és ebben az említett tanulmányban, amibe beleolvasgattam, rossz volt még olvasni 
is, hogy egyáltalán mik terjednek keresztény körökben. Azt írja, hogy az ördög csak azt teheti meg, 
amit Isten megenged neki. Bár úgy lenne, de sajnos az ördög bármit megtehet az életedben, amit te 
megengedsz neki. Mert a hatalmat Krisztus nekünk adta. A Jakab levélben van írva, hogy engedel-
meskedjetek Istennek, álljatok ellene az ördögnek és megfut tőletek, mert így teljes az igevers.  

Ha nem vagyunk engedelmesek az Igének, akkor az ellenállásunk hiábavalóvá válhat. Azt írja a 
Biblia, hogy ti tegyétek ezt meg. Nem Isten fogja megtenni helyettünk, hanem ezt nekünk kell meg-
tenni. Nekünk erre megvan a hatalmunk. Isten semmi olyat nem kért tőlünk az Igében, amire föl-
hatalmazást ne adott volna és amire oda ne adta volna a fegyverünket – ugye Isten fegyverei föl 
vannak sorolva szintén az Efézus 6-ban –, az pedig Isten Igéje.  

Ne felejtsük el, hogy miután újjászülettünk, Isten gondoskodott arról, hogy elküldje a Szent 
Szellemet. Jézus a Szellem erejével állt ellen ezeknek a gonosz erőknek, a Szellem erejével űzte ki a 
démonokat és a Szellem erejével állt ellene az ördögnek. A Lukács 4-ben olvassuk, amikor Jézust is 
megkísértette a gonosz, megkísértette az ellenség. Miután Jézus megkeresztelkedett és Szellemmel 
beteljesedett, kiment a pusztába és a sátán megkísértette. Ha a sátánnak lett volna arra hatalma, hogy 
bárkit elpusztítson, akkor már elpusztított volna a világon mindenkit, de ezt nem képes megtenni. 

 Az ellenség akkor képes nekünk károkat okozni, ha ebben mi partnerei vagyunk. Az ember bu-
kásánál mi volt a gonosz célja? Az, hogy rávegye arra, hogy önszántából, önhatalmából hozzon egy 
olyan döntést, aminek a következményét láttuk, de ahhoz meg kellett győznie Ádámot és Évát, 
hogy azt tegye, ami az Isten parancsolata ellen való volt. Tehát így jött be a világra bűn és a bűn ál-
tal a halál, a gonosz megtévesztése által.  

Jézussal pontosan ugyanezt tette. Fölkínált neki egy könnyű utat a hatalom megszerzéséhez és 
megkísértette testi dolgokkal. Az éhséggel kísértette meg, a kenyérrel, hogy negyven nap böjt után, 
hogyha éhes, akkor tegyen csodákat. Ha te vagy Isten Fia! Nem tudni, de itt valószínűleg a sátán 
nem tudta, hogy kicsoda, akivel dolga akadt, vagy legalábbis nem volt biztos. A szövegkörnyezet 
legalábbis ezt mutatja, meg erre utalnak további igeversek is. Az Igéből idézett neki. Tehát az összes 
hamis tanhoz általában az ördög mindig társít egy-egy Igét is.  

Valaki egyszer mondta, ha valaki meg akar mérgezni egy kutyát, akkor nem elég a tiszta mérget 
odaadni neki, kell adni bőven parizert is. Na, ugyanezt teszi az ördög is. Bocsánat, nem szeretnénk a 
kutyákat megmérgezni, tehát nehogy valaki félreértse, az állatvédők. Egyébként is szeretjük az álla-
tokat, csak nem eszi meg a tiszta mérget. Ugyanezt teszi a sátán is. Jézusnak is hozott Igéket, Jézus 
pedig válaszolt az Igével és azt mondta, hogy meg van írva. Az egész történetet most nem akarom 
fölolvasni, mert igen fogy az időnk. A démonok valóságosak. Tehát az, hogy a démonok léteznek, 
ez nem babona és az is igazság sajnos, hogy néha a hívő keresztények minden mögött a démonokat 
sejtik. Minden rossz dolog, ami történik velük, azt mind a démonoknak, meg az ördögnek tudják be.  

Megtámadott az ördög – na ezt is nagyon gyakran hallom. Még tőletek is nagyon gyakran 
hallom, hogy az ördög mit tett veled. Elég baj, hogy ezen van a fókusz. Az ördög azt tette velünk, 
amit hagytunk, hogy megtegyen, vagy a tudatlanságunk miatt, vagy a lustaságunk miatt, vagy min-
degy, bármi miatt, a végeredmény szempontjából indifferens.  

Mert a gonosz kihasználja az ismerethiányunkat, a tudatlanságunkat, de nem vagy te olyan fon-
tos személy, hogy személyesen veled foglalkozzon. Az az egy ördög, mivel közel kilenc, vagy 
tízmilliárd ember él a földön, nem tud mindenkit személyesen meglátogatni. Azt tudni kell róla, 
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hogy ő egy teremtett lény. A sátán nem mindenható, a sátán nem mindentudó és nem mindenhol 
jelenlévő. Nyilván, hogy téren és időn kívül létezik egy másik dimenzióban, de az, hogy téged a 
sátán meglátogasson, annak a valószínűsége egy a tízmilliárdhoz. 

Tehát ne dicsekedj, hogy te egy olyan fontos személy vagy, hogy az ördög veled személyesen 
foglalkozik. Péterrel foglalkozott, Jézussal foglalkozott, tehát azért fölméri azokat a súlyú embereket, 
nem hiszem, hogy pont velem fog. Viszont a démonkái sokan vannak. Ők sem mindentudók, ők sem 
mindenhatók és van egy nagyon jó hírem, amit jó, ha tudsz, hogy a számuk egy meghatározott 
mennyiség. Mivelhogy szellemi lények, Jézus tanít erről, hogy nem szaporodnak. Tehát a számuk 
nem lesz több. Lehet, hogy ezért csípi az ördög szemét, hogy olyan sok ember él ezen a földön, 
kevesebb démon jut emberenként. Tehát ők nem tudnak szaporodni, nem képesek szaporodni, így a 
számuk meghatározott. Viszont Isten angyalai megszámlálhatatlanok. Azért lássuk a különbséget, 
hogy nem kell minden mögött szellemi erőket, meg démonokat keresni, démonokat látni.  

Máté 8,16. 
16. Az est beálltával pedig sok ördöngöst vittek hozzá, és egy szóval kiűzte a tisztátalan 

szellemeket, és meggyógyít vala minden beteget; 
Mit csinált Jézus? Azt, amit nekünk is csinálni kell. Megmutatta, hogy mi az, amit nekünk tenni 

kell, amit nekünk végezni kell. Egyszerűen a szavával kiűzte a démont.  
És mi van ezzel a megszállottsággal, vagy, hogy van ez a démoni megszállottság? Mert olvasunk 

ilyent is a Bibliában. Két dolgot meg kell különböztetni, a megszállottságot és a befolyásoltságot. 
Két dolog létezik. Egy keresztény nem lehet démontól megszállt. Lehet-e egy keresztényben dé-
mon? Nem, a szellemedben Isten Szelleme lakik. Viszont bármelyik keresztény lehet démoni be-
folyásoltság alatt, amikor valaki megnyitja magát az okkultizmusnak és ajtót nyit a gonosznak, füg-
getlenül attól, hogy keresztény, vagy nem keresztény. Mindegy, hogy egy hívő keresztény dugja 
tűzbe a kezét, vagy egy pogány, ugyanúgy megégeti magát. Nem tudtam rosszabb példát kitalálni 
hirtelen, de a lényeg az, hogyha valaki megnyitja magát ezeknek a gonosz erőknek, akkor ők 
képesek arra, hogy befolyásolják az embereket, sőt akarják befolyásolni az embereket.  

De nem minden befolyás démoni befolyás. Ha valakinek azt sugdossa állandóan a fülébe, hogy 
gyilkold meg magad, vagy öld meg magad, nyilván ez egy démoni befolyás, de sok minden más 
inkább a hústest kívánsága és a kettőt nem lehet összekeverni. Ha valaki dohányzik, amögött nem 
démon áll, hanem egy rossz szokás és a hústest kívánsága. Az alkohol mögött nem valószínű, hogy 
démon áll, hanem egy rossz szokás. Valaki elkezdett inni egyre többet, többet, hozzászokott a szer-
vezete és egyszerűen a rabjává vált, ez sem tudható be démonikus dolognak.  

Tehát ne lássunk már minden mögött démont! Az alkohol démonját űzik, meg a cigaretta dé-
monját, meg akárminek a démonját űzik ki az emberekből. Bocsánat, de ezek keresztény babonák, 
ilyet a Biblia nem ír. A betegség szelleme le van írva a Bibliában, de ami nincs a Bibliában, azt 
valahonnan máshonnan vették az emberek és bizony ennek a forrása sajnos nem mindig a Szentírás.  

Az apostolok szintén bizonyságot tettek a valóságról.  Pál figyelmeztette a korinthusi gyü-
lekezetet, mert ott is beszivárgott a gyülekezetbe a pogány kultúra. Az Efézusi levél 12–14. fejezet 
pontosan azért íródott meg, mert a pogány kultúrákat bevitték a gyülekezetbe és mindezt a Szent 
Szellemnek tudták be. Ezért írja Pál az 1Korinthusi levél 12. fejezetében, hogy senki se mondja 
Krisztusról azt, hogy átkozott. Tehát bekeveredtek oda is a pogány kultúrák.  

1Korinthus 10,20. 
20. Sőt, hogy amit a pogányok áldoznak, ördögöknek áldozzák és nem Istennek; nem 

akarom pedig, hogy ti az ördögökkel legyetek közösségben. 
Mitől válik valami istentelenné, mitől válik sátánivá, vagy démonivá? Attól, hogy szellemi tar-

talommal töltik meg. Tehát nem Istent imádják, hanem valami mást.  
Ha te a közértből hazaviszel valamilyen élelmiszert és azon van valamilyen sátánista címke mond-

juk, akkor te semmilyen démont nem vittél be azzal a házadba, mert a tárgyak nem hordoznak 
szellemi tartalmat. Nyilván nem imádod a tésztát, ami a zacskón van és a zacskón van egy rossz jel. 
Ezek babonák. Ezek olyan ostobaságok. Ezért mondja a világ néha keresztényekre, hogy valami 
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nincs rendben. A Biblia tanítja, hogy gondolkodjunk józanul és ami nem az Igében van, vizsgáljuk 
meg, hogy honnan jönnek ezek a tanítások. Innentől kezdve ezt az írást például, ami eljutott hozzám 
és egy elég nagy feliratkozós stábja van az illetőnek, aki küldte, nem ebben a témában szokott kül-
deni egyébként hírleveleket, csak most valahogy úgy látszik talán találkozott az élő Krisztussal, 
megtért keresztény lett és most talált egy tanítást és azt mindjárt megosztotta. 

 Ezzel nem bántani akarom, a jóindulat ott van mögötte, de amit megosztott, az már egy ka-
tasztrófa, úgyhogy fogok neki válaszolni, hogyha lehetséges, ezt ne terjessze, mert ezek féligazsá-
gok. Tényleg meg kell nézni mindent az Ige fényében.  

Jézus szolgálatának egy fontos része volt az, hogy hatalmat mutatott a démonok fölött. Az egyik 
legismertebb példa erre a gadarai megszállott esete, akiből Jézus kiűzte ezeket a démonokat. Ez is 
mutatja, hogy ha a démonok tárgyakban tudnának lakni, akkor tárgyakba bementek volna. De nem 
akartak visszamenni a kárhozat helyére és kérték Jézust, hogy költözhessenek a disznókba. Nem 
olvasom fel a teljes történetet, a Márk 5,13-ban van, megengedte nekik, a tisztátalan szellemek pe-
dig kijöttek és a disznókba költöztek. Tehát testet kerestek. Léteztek ezek a dolgok.  

A megszállottság megint egy másik dolog. A gadarai megszállott, ahogy Krisztus foglalkozott 
vele, megszabadult és szabaddá vált. Ez a teljes fogvatartás, a teljes uralás, amikor már valaki nem ura 
a saját döntéseinek, a teljes szabad akaratát elvette a gonosz. Azt feltétlenül tudni kell, Isten soha nem 
uralja le az embert és soha nem veszi el a szabad akaratát, ez mind a sátán dolga, az ő tevékenysége.  

1Korinthus 12,2. 
2. Tudjátok, hogy pogányok voltatok, vitetvén, amint vitettetek, a néma bálványokhoz. 
Tehát nem önként mentek, hanem kényszerítéssel. A sátán kényszeríteni akarja az embert. Főleg 

pogány emberekről, Isten nélküli emberekről van itt szó. Tudni kell azt, hogy nincs hatalma a sá-
tánnak fölötted, nem lépheti át a te szabad akaratodat. Isten Szelleme van benned és, ha ilyen dolog 
történik, akkor egyetlen egy szóval a Jézus nevében hatalmat tudunk gyakorolni. Ez a történet nem 
csak Jézus hatalmát igazolja, hanem rávilágít arra is, hogy a démonok kényszerülnek engedel-
meskedni Isten Fiának. A hatalmat a Jézus nevében kaptuk, tehát olyan, mintha maga Jézus szólna, 
amikor te az Igét szólod. Erre neked megvan a hatalmad, mert ez a hatalom a Krisztus Jézusban 
adatott minden hívőnek.  

Máté 10,8. 
8. Betegeket gyógyítsatok, poklosokat tisztítsatok, halottakat támasszatok, ördögöket 

űzzetek. Ingyen vettétek, ingyen adjátok.   
Erről szól konkrétan az igevers, ezekkel a tartalmi erőkkel van felruházva. Tehát amikor Jézus 

elküldi a tanítványait a szolgálatba, akkor ez a felhatalmazás mindig ott van, sőt még a halottak 
feltámasztása is szerepel benne, a leprások megtisztítása és a démonok kiűzése. Ez a kijelentés is, ez 
az igehely is mutatja, hogy a démonok elleni harc nem csak Jézus szolgálatának része volt, hanem 
Jézus tanítványai szolgálatának is a részét képezte ugyanúgy.  

Honnan jöttek ezek a démonok? Ez egy másik nagy keresztény téma. Nem tudjuk, Isten nem kö-
tötte az orrunkra. Vannak ezzel kapcsolatban elméletek, hogy honnan keletkeztek, van három el-
mélet is, ami le van írva, hihetsz bármelyikben. De mi hívők olyanok vagyunk, hogy mi mindent 
tudni akarunk és nagyon nehezen mondjuk azt el, hogy nem tudjuk, de a Biblia nem írja egyér-
telműen. Vannak utalások, amikre lehet elméleteket építeni, gondolatokat építeni, de hogy pontosan 
honnan származnak, ez a kérdés az egyik legösszetettebb, a legvitatottabb téma a keresztény teoló-
giában. A Biblia nem ad kimerítő választ erre. Néhány következtetést levonhatunk különféle ige-
szakaszok alapján. Egy dolog biztos, hogy ezek a lények nem önállóan léteznek, hanem teremtett 
lények, akik az isteni ellenállásuk, vagy lázadásuk következményében gonoszak lettek. Ezeknek a 
gonoszoknak a vége megpecsételtetett.  

Nézzünk egy olyan igeverset a Júdás levélből, amely nagyon kedvelt igevers azoknak, akik fo-
lyamatosan a démonológiával foglalkoznak. Azok, akiknek a központi üzenetük nem Krisztus, ha-
nem a démonok, ők folyamatosan ezeket az Igéket idézik.  

Júdás 1,6. 
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6. Azokat az angyalokat is, akik nem becsülték meg a maguk fejedelemségét, hanem 
elhagyták saját lakóhelyüket, örökkévaló bilincsekben és sötétségben tartja fogva annak a nagy 
napnak az ítéletére.  

Az egyik elmélet az, hogy levettetett a sárkány, a Jelenések 20. írja. Ez azt jelenti, hogy Jézus a 
démonokat a sátán alattvalóinak nevezi. Megvádolták Jézust, hogy Belzebub fejedelmével űzi ki a 
démonokat. A Máté 12,24-ben olvassuk ezt az igerészt. Ez alapján látjuk, hogy a démonok szellemi 
lények, akik a sátán hatalma alatt működnek, és az ő akaratát hajtják végre a világban.  

Egy másik elmélet, hogy az Isten fia és az emberek leányai országából született lények, az 1Mózes 
6-ból hozzák ezeket általában: Amikor az isten fiai látták, hogy az emberek leányai szépek, ma-
guknak vettek feleségül mindazok közül, akiket kiválasztottak. E nézet hívei szerint ezek az 
óriások, vagy nefilim lények vízözönkor elpusztultak és testetlen és lelketlen démonként bolyon-
ganak a világban. Ez is egy elmélet.  

Azonban ez az értelmezés ellentmondásos, mert az angyalok szellemi lények, akik nem élnek há-
zaséletet. A Máté 22,30-ban Jézus szavai szerint az angyalok nem házasodnak, férjhez sem mennek. 
Egy múltkori tanításban már kielemeztük, hogy akiket angyaloknak nevez a Biblia, nem mindig 
szellemi lényre utal, hanem lehetnek azok küldöttek, lehetnek az emberek fiai, lehetnek fejedelem-
ségek, lehetnek hatalmasságok, nem biztos, hogy ott szellemi lényekről van szó. Nem állíthatjuk a 
Bibliából, hogy a démonok innen származnak, mert a Biblia azt sehol nem állítja.  

Van még egy harmadik elmélet, ami a réselmélethez kötődik, hogy Ádám előtt létezett egy másik 
emberi civilizáció, aki a sátán lázadásához csatlakozott. Ezt megint nem írja a Biblia sehol. Ezek mind 
a keresztények fantáziájában léteznek, leírják az írásaikban, mintha ez egy bibliai igazság lenne.  

Nagyon figyeljünk, hogy ne nyeljünk be ilyeneket, ragaszkodjunk az Íráshoz. Egy dolog biztos, 
hogy Isten nem kötött mindent az orrunkra és nem fontos, hogy ezeket tudjuk. A mi figyelmünk ne 
az ellenségen legyen, hanem Jézus Krisztuson. Jézus Krisztus legyőzte a gonoszt. Mindegy, hogy 
kis démon, nagy démon, ördög, mindegy, hogy hívják. Ezek a gonosz lények legyőzött lények. Ak-
kor lehetnek hatással az életedre, ha ezeket a buta meséket beveszed, ezeket a keresztény babonákat 
gyakorolod, ajtót nyitsz és felhatalmazod őket arra, hogy munkálkodjanak az életedben. De te Krisz-
tushoz tartozol, te vele együtt ültettél a győzelem helyére a Krisztusban. Ismerjük a Krisztus himnuszt, 
a Krisztus himnuszként elhíresült rész a Filippi levél 2. része, ahol azt írja a Biblia, hogy a Jézus 
nevére minden térd meghajoljon, mennyeieké, földieké és a föld alatt valóké.  

A démonok kapcsolatban állnak a pogány hiedelmekkel is. Nem csak a keresztény hagyomá-
nyokban találunk utalásokat a démonokra, hanem számos pogány vallásban is. Az előbb már emlí-
tettem, ez az animista hitrendszer, hogy minden tárgynak és minden természeti jelenségnek saját szel-
leme van. Sajnos ezekből a pogány kultúrákból a keresztények átvettek ilyeneket.  Ilyen a Mária-
kultusz is egyébként. A Kübelé-kultuszból, az Ízisz-kultuszból és egyéb más pogány kultuszokból 
vették át az istenanya imádatát. Ezek pogány hagyományok, babonák.  

Nem valakik ellen beszélek most, hanem az Ige igazsága mellett állunk ki, hogy ez valóban ajtót 
nyithat az ellenségnek. A hagyomány nem egyenértékű Isten Igéjével. Isten Igéje az igazság, Jézus 
azt mondta, hogy a hagyományaitokkal erőtlenné tettétek az Isten beszédét. A hagyományok lehet-
nek jók is, amelyek erősítik az Igét, de mindenféleképpen a hitigazságokat Isten beszédéhez, Isten 
Igéjéhez kell kötni és Isten Szellemének a kijelentéséhez.  

Fölírtam magamnak egy-két dolgot, hogy ne felejtsem el. Miért nem tudunk mindent a démonok 
eredetéről? Nagyon egyszerű, mert Isten rejtve hagyta előttünk. Nem kell kutakodni ezek után, nem 
kell elmenni különféle okkultizmusba, különféle világi, meg pogány magyarázatokba, amik az em-
berek életébe félelmet hoznak. Legyünk Krisztus központúak, legyünk Krisztus centrikusak. Ezek a 
démonok le vannak győzve, ha kevesen vannak, ha sokan vannak, Jézus legyőzte őket és térjünk ak-
kor inkább a Kolosse levélre.  

A démonok lehetnek befolyással, sőt vannak is befolyással keresztényekre, ahogy Jézust is pró-
bálta maga a sátán befolyásolni, ugyanúgy a gonosz is próbálja az embereket befolyásolni. Ezektől 
a démonikus befolyásoktól meg tudjuk védeni magunkat, erre egyetlen mód az Istennel való kö-
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zösség. Itt nem praktikákat, meg különleges imákat kell használni, mert azt is leírja, hogy milyen 
imákat kell használni a generációs átkok ellen, milyen imákat kell használni a sátánportálok ellen, 
stb. Ezek ostobaságok.  

Igen, nyilván az ima egy nagyon fontos dolog, hiszen az ima egyébként is része a hívő ke-
resztény életünknek és az Istennel való élő kapcsolat az, ami a legfontosabb, hogy mi a Krisztusban 
vagyunk. A gonosz pedig legyőzetett. Nagyon sokszor az ördög vádolja az embereket a démonokon 
keresztül, mindegy, hogyan teszi, a lényeg, hogy a vádlás jön az emberekhez. Te nem vagy elég jó, 
te nem felelsz meg Istennek, te azért nem tudsz elérni eredményeket, mert ilyen vagy, meg olyan 
vagy. Ez a kárhoztatás. Isten nem kárhoztat bennünket. Igen, vannak rossz szokásaink, amiktől meg 
kell szabadulni és Isten Szelleme pontosan azért adatott, hogy tudjunk növekedni Krisztusban, hogy 
el tudjuk érni a szellemi érettséget, hogy el tudjuk érni a fejlettséget. Ha valamit elrontunk, akkor 
Isten nem kárhoztat. Aki kárhoztat téged, az a te lelkiismereted. A lelkiismeretünk képes arra, hogy 
megnyugtassuk magunkat a rossz dolgokban is, de miért érez az ember vádlást? Mert tudja, hogy 
nem megfelelő módon cselekedett. Lehet, hogy senkinek nem ismered be, de a lelkiismereted olyan, 
mint a futballbíró a focipályán, hogyha szabálytalanság történik, akkor belefúj a sípjába, fütyül, 
hogy álljon meg a menet, itt szabálytalanság történt. A mi lelkiismeretünk ugyanilyen, hogy amikor 
eltévesztjük, akkor ott legbelül tudjuk, mert a lelkiismeret képes megszólalni.  

A másik, ha nyitott a fülünk, ha megfelelő a kapcsolatunk, a közösségünk Istennel, akkor a Szent 
Szellem felfedi nekünk a gonosz titkait. Még egyszer mondom, hogy a sátán nem mindentudó. Is-
meri a múltadat, de nem tudja a jövődet. A sajátját azt tudja.  Tudjuk, hogy mi az ő vége, az ő vége 
a pusztulás. Éppen ezért veszélyesek a jóslások, veszélyesek a boszorkányok, meg a jövendő-
mondók. Ezek vannak, léteznek. Léteznek ezek az úgynevezett látó szellemek is és a boszorkányok 
ezeket használják, mert tud dolgokat a jelenvaló világból, de nem tudja a jövődet. Viszont el akarja 
mondani a jövődet és az általában valami nagyon rossz dolog lesz, például, hogy balesetben fogsz 
meghalni, vagy generációs átok alatt vagy, mert a te felmenőid mind rákbetegségben haltak meg, 
most te vagy a következő. Ez egy démoni befolyás.  

Persze, mindenkinek vannak fizikai felmenői, meg hisszük, hogy lemenői is. Tehát létezik ez, de 
a mi Atyánk az Úr. Mi újjászülettünk, mi egy új családba kerültünk. Mi Istenhez tartozók vagyunk 
elsősorban és az átok Krisztus Jézusban megtört. Mi Isten fiai vagyunk elsősorban. Ezt tudjad, hogy 
akik átkokról meg generációs átkokról beszélnek és mondják, hogy meg kell vallani még a nagy-
szüleink bűneit is, amit tudunk.  

Erről a bűnmegvallásról egyébként nekem megvan a véleményem. Erről három helyen beszél a 
Biblia, de azt, hogy minden bűnt valaki soroljon fel, amit elkövetett az életében, az megint a népi 
babonákhoz, a különféle szokásokhoz kapcsolódik. Ha egy disznó fölsorolja, hogy milyen disz-
nóságot csinált, attól még disznó marad továbbra is. A Biblia nem azt mondja, hogy sorolgasd a 
bűneidet, hanem ismerd föl, ez nagyon fontos és térj meg belőle! Embereket ismerek, akik vallják a 
bűneiket, hogy házasságtörésben élnek és ezt már húsz éve vallja. Ismerünk ilyen embereket. Hát ne 
vallogasd a bűneidet, hanem térj meg! Ennyi! Ez a célja, amikor fölismerjük a bűnt, nem az, hogy 
valljuk őket. Ha megvalljuk, akkor Isten megbocsátja. Igen, ismerem én is az 1János 1,9-et, de an-
nak az értelmezésén is el kell gondolkodni. Ha egyetlen igevers szembe megy a Biblia 99,99 szá-
zalékával, akkor gyanút fogunk, hogy itt valami másról lehet szó, és elmélyedünk benne.  

Jézus a bűnproblémát elrendezte. Igen, vannak céltévesztéseink, mindannyian azon dolgozunk, 
Isten segít nekünk abban, Isten Szelleme segít nekünk abban, hogy ne tévesszünk célt. Isten azt a-
karja, hogy áldottak legyünk, azt akarja, hogy jó úton menjünk. Ha felismertük, hogy az az út, a-
merre megyünk, nem jó, akkor behúzzuk a kéziféket. Állj, visszafordulunk és megyünk a helyes 
úton. Az egész keresztény életünk arról szól, hogy megmaradjunk a keskeny úton. Bizony sok olyan 
útelágazás van, ahol nagyon könnyű letérni, de Isten Szelleme segít nekünk.  

A sátán mivel vádol általában? A törvénnyel vádol mindig, hogy nem tudtad megtartani a tör-
vényt, látod, te milyen keresztény vagy? Nyugodtan mondd neki, hogy sátán, igazad van, tényleg 
nem tudtam megtartani a törvényt, de van egy jó hírem, Jézus betöltötte a törvényt helyettem is. Ő 
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tökéletesen megtartotta a törvényt. Jézus pontosan ezzel fegyverezte le a sátánt. A sátán meg-
tévesztő. Nincs fizikai teste, tehát nem tud téged megtámadni, maradjunk már ennyiben. Mondom, 
hogy ez megint a keresztény babonák része, hogy megtámadott az ördög. Igen? Mit csinált veled? 
Hozta a villáját, vagy hogyan támadott meg? Az elmédben támadott meg, igen, meg kell újítani az 
elménket, mert ott van a legnagyobb probléma mindannyiunknál egyébként.  

A Kolosse 2,14-et nézzük meg egy kicsit, mert nagyon fontos rész, hogy megértsük, hogy hol a 
démonok helye, hol a sátán helye és hol van a mi helyünk Krisztusban. Erre szeretném inkább a 
fókuszt tenni, de ezekre a dolgokra ki kellett egy kicsit térni.  

Kolosse 2,14. 
14. Azáltal, hogy eltörölte a parancsolatokban ellenünk szóló kézírást, amely ellenünkre volt 

nékünk, és azt eltette az útból, odaszegezvén azt a keresztfára;  
A Galata 3,13 miről szól? A törvény átkától lettünk megváltva. Miért van a törvénynek átka? A-

zért, mert az ószövetségi szerződés úgy szólt, hogy ha megtartod az Isten parancsolatát, akkor áldott 
vagy, ha nem, akkor átkozott vagy. De egy olyan szövetséget vállalt be és dicsekedett magával Iz-
rael népe, hogy mindent, amit Isten mond, azt mi meg tudjuk tartani. Igazán? Jól van fiúk, akkor itt 
egy tízes, akkor ezt osszátok be magatoknak! De nem tudták megtartani a Tízparancsolatot, éppen 
ezért átok alá kerültek. Ezért a sátán mindig a törvénnyel vádol. Nem jársz szeretetben! Hányszor 
hallottam keresztény testvéreimtől, hogy nem jársz szeretetben. De neked nem az a dolgod, hogy 
megmondd, hogy én járjak szeretetben, hanem a te dolgod az, hogy te járjál szeretetben. Ez a mi 
dolgunk elsősorban, hogy mi tegyük meg. Nem az, hogy másra mutogassunk, nem az, hogy ige-
verseket vágjunk a másik fejéhez. Elmondják, hogy nem járunk szeretetben. Igen, nagyon sokszor 
nem járunk szeretetben. Ez az egyetlen parancs egyébként, az újszövetségi parancs és mindannyian 
ezt a parancsot szegjük meg nap, mint nap. Mindennap. Nem azt mondom, hogy jó dolog, hanem ez 
tény. Nem kell mindent az ördögre fogni, hanem tényleg nekünk kell a sarkunkra állni.  

Ez azt jelenti itt a 14. versben, hogy félretette a törvényt. A sátán terve az, hogy mindig a tör-
vénnyel jön, mindig eléd rakja a kőtáblát, hogy ezt a kőtáblát megsértetted és te milyen keresztény 
vagy és te milyen piszkos edénye vagy Istennek! Istennek nincsenek más edényei, csak ilyenek va-
gyunk. De egyébként mi már tiszta edény vagyunk, mert Jézus megszentelt bennünket, a szel-
lemünket megszentelte. Az elménk és a testünk megszentelődése, azaz a krisztusi értékekhez, a 
krisztusi értékrendhez igazítása a mi feladatunk, hogy növekedjünk és elváltozzunk az Ő képére és 
hasonlatosságára az elménkben, a gondolatainkban és a kívánságainkban is.  

A gondolatok egyébként hozzák a kívánságot is. Nem tudom, hogy gondolkodtál-e már egy jó 
tortán? Addig gondolkodsz rajta, amíg előbb-utóbb szerzel magadnak egyet, miközben éppen fo-
gyókúrázol. Nem tudom, kivel fordult elő már ilyen rajtam kívül, de ha sokat gondolkodsz rajta, ak-
kor szerzel magadnak egy tortát. Ugyanez a helyzet a házasságtöréssel. Nézd meg Dávid esetét. 
Már nem járt a csatákba, mert ott voltak a hadvezérei, akik elmentek helyette. Mit csinált? Nézelő-
dött a teraszon. Addig nézegette a fürdőzős lányt, sőt asszonyt, hogy problémái lettek. Miért? Mert 
rossz dolgokon gondolkodott. Tehát a gondolatainkon keresztül is bejöhetnek. A Biblia elmondja, 
hogy min gondolkodjunk. Amik tisztességesek, amik jók, amik hasznosak, amik építőek, amik a 
Krisztus szerint valók. Tehát nem magyarázhatjuk meg, hogy a Szent Szellem vezetett téged arra, 
hogy ilyen dolgot tegyél.  

A 15. versben van a lényeg, hogy ez történt a démonokkal, hogy ez történt a sátánnal. 
Kolosse 2,15. 
15. Lefegyverezvén a fejedelemségeket és a hatalmasságokat, azokat nyilvánosan 

megszégyenítette és mutogatta, győzelmet aratván felettük a keresztfa által.  
Ez történt! Lefegyverezte őket. Mivel fegyverezte le őket? Eltette az útból az ellenünk szóló kéz-

írást. Tudnod kell, hogy nem vagy a törvény alatt. Kegyelem alatt állunk és a kegyelem nem fel-
hatalmazás a kicsapongásra. Titusz levelében olvassuk, hogy a Krisztus kegyelme arra tanít ben-
nünket, hogy megtagadván a hitetlenséget, igazán és szentül éljünk a jelen való világon. A kegye-
lem, az Isten kegyelme, amely nem a bűnre hatalmaz föl, nem arra, hogy rossz dolgokat tegyünk, 
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hanem Isten kegyelme inkább nevel bennünket. Isten szeretete az, ami megtérésre indítja az embereket, 
nem a törvény.  

Ismerek olyan bűnözőket, akik hírhedt bűnözök voltak, országos szintű, tele volt velük az újság a 
90-es években, senki az égvilágon nem tudta őket kordában tartani. A börtönben nem tudtak nekik 
parancsolni, a börtönőrök rettegtek tőlük és amikor letérdelt valahova és befogadta az Urat, akkor 
egyszerűen megváltozott. Így, egy szempillantásban. Olyan dolog történt vele, hogy még enged-
ménnyel is szabadult az illető. Nem akarok neveket mondani. Ismerem személyesen őket, akikkel 
ez történt, hogy igenis megtértek, megszabadultak és ő lett a mintaelítélt.  

Az egyik elmesélte a sztoriját, hogy amikor mondta a börtönőrnek, hogy szeretne elmenni és fel-
mosni a folyosót, akkor az azt mondta, hogy ide figyeljen, ne szórakozzon velem, már megint min 
töri a fejét, már megint mit akar csinálni, már megint mit akar tenni? És azt mondta, hogy ő komo-
lyan gondolta. Elkezdett segíteni embereknek. Ez a pálfordulás, egyszerűen megváltozott, amire 
csak Isten Szelleme képes, nem a törvény. A törvény nem fog megváltoztatni senkit, a törvény kár-
hoztatni fog. Isten szeretete az, ami az embereket a megtérésre indítja. Ebben van az Úr érde-
keltsége és a miénk is.  

Tehát lefegyverezte a fejedelemségeket és a hatalmasságokat, azokat nyilvánosan megszé-
gyenítette és mutogatta, győzelmet aratván felettük a keresztfa által. A lényeg az, hogy a gonosz le 
van győzve! Jézus megszégyenítette őket. Az Efézus 6. írja, hogy a mi harcunk a sötétség világ-
bírói, a gonoszság szellemei ellen vannak, melyek a magasságban vannak. Nem a tárgyakban van-
nak, nem a szobádban vannak, nem ördögportálokon vannak, meg nem tudom hol. Ezek keresztény 
babonák. Ne a babonákban higgyetek, hanem Isten Igéjében! Tehát nem mindenütt jelenvalók ezek 
a gonosz szellemek.  

Amit viszont azért tudni kell róluk, hogy van értelmük, meg van akaratuk, tehát van lelkük. Ugye 
a lélek érzelem, akarat, értelem. Ezekkel is rendelkeznek. Ebben az ördögnek van több ezer év 
előnye veled szemben. Sok minden tud, tehát ha okoskodsz az ellenséggel, akkor le fog győzni, 
meg fog téveszteni, mert sokkal okosabb nálad. De nekünk nem intellektuális szinten kell szembe-
szállni a gonosszal, hanem egyszerűen Isten erejével, Isten Igéjével. Ehhez viszont ismernünk kell 
az Igét és ismernünk kell, hogy mi az, ami nincs Istentől. Ezért fontos az ellenség taktikáját is néha 
tanulmányozni, ezért fontos, hogy halljatok tanítást akár a sátánról, akár a démonról, hogy milyen 
módon próbálja becsapni az embereket. Amikor ér téged a kísértés, akkor igenis ismerd föl, hogy 
betegséget akar rád rakni. Ha tüsszentettél egyet, akkor ne mondjad, hogy na, elkaptam az újabb 
vírust, amit most hallottam a rádióban. Én vagyok az első, milyen szuper és még dicsekszel is vele 
mindenkinek. Nem kell! Persze, nyilván elkaphat bárki vírust, bárkivel megtörténhet, de megvan a 
hatalmunk például erre is, hogyha már egyszer beleléptünk egy rossz gödörbe, akkor kimásszunk 
onnan. Ennyi!  

Ebből se legyen senkinek kárhoztatása, mert elkapott egy betegséget. Mert milyen dolog az, 
hogy keresztény beteg lesz! Nincs benned a betegség szelleme, Krisztus Szelleme van benned. Igen, 
egy olyan testben élünk, ami romlandó test, ami megöregszik, elfárad. A testünk megváltása ugyan 
megtörtént, de még nem manifesztálódott. Ennek a testünknek vissza kell kerülnie a földbe, meg a 
porba, de kapunk egy olyan megdicsőült testet, ahol nem lesznek ilyen kihívásaink. Ez a mi keresz-
tény reménységünk. A sátán pedig az örökkévalóságot az örökkévaló tűzben tölti – ezt írja az Írás. 
Ezt pedig Isten fogja végezni, mi ezt nem fogjuk tudni megtenni.  

A démonokkal folytatott küzdelemnek a bibliai alapelvek mentén kell történnie és nem pedig a 
különféle babonák, meg mendemondák, meg keresztény hiedelmek alapján. Még egyszer a Márk 
16. mit mond: 

Márk 16,17. 
17. Azokat pedig, akik hisznek, ilyen jelek követik: az én nevemben ördögöket űznek; új 

nyelveken szólnak.  
Jézus, amikor foglalkozott a sátánnal, csak annyit mondott, hogy parancsolom, menj ki belőle! 

Nyilván voltak olyanok is, a Skévának a fiairól olvashatunk az Apostolok cselekedetei 19-ben, hogy 
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megpróbáltak ördögöt űzni krisztusi hatalom nélkül. Láttuk, hogy mi lett a vége, megtépázta őket az 
ellenség. Hústestből akarták megcsinálni, de mi Isten Szellemének erejével végezzük. Egy szellemi 
ellenséggel nem lehet fizikai harcot folytatni, mert akkor csak levegőt csapdosol, igaz? A szellemi-
eket szellemiekhez szabván, nekünk a szellemi dolgokat Isten Igéjével kell fölvennünk. Ezért írja, 
hogy öltöztessük föl magunkat. Ahogy ma fölöltöztél és ha kimész, van odakint hideg, de a hideg 
nem fog rád hatni, mert felöltöztél, nem? A hideg akkor is ott van. Ugyanígy van, hogy vannak eb-
ben a világban démonok, a gonosz erők körbevesznek bennünket, de nem lehet rád hatással, mert 
körbevesznek bennünket az angyalok. Isten Szelleme bennünk van és nagyobb, aki bennünk van. 
Nem tudod megszüntetni a hideget, a démonokat nem tudod megszüntetni, de tudsz tenni ellenük, fel 
tudsz öltözni. Egy barátom szokta mondani, hogy mit csinál a magyar, hogyha hideg van? Reklamál. 
Mit csinál az angol? Az meg felöltözik. Ugyanezt kell tennünk nekünk is, hogy nem reklamálni kell, 
hogy a gonosz mit tesz velünk, hanem egyszerűen föl kell öltözni.  

Azt mondja, hogy föl kell vennünk az igazság övét. A démonok hazugságaival szemben szükség 
van az igazság megismerésére. A megigazultság páncélja, a megigazultság megvéd bennünket a 
különféle támadásoktól, a kárhoztatásoktól, hogy a sátán a törvénnyel vádoljon téged. A hit pajzsa, 
amely az ellenség tüzes nyilát is megoltja – az Efézus 6,16-ban van. Tehát a hit szükséges hozzá. 
Isten országában hit és kegyelem által működnek a dolgok. Azt mondja az Írás, hogy hit nélkül pe-
dig lehetetlen Istennek tetszeni. A hitünkre mindenképpen szükségünk van. Van egy nagyon fontos 
dolog, az pedig a Szellem kardja, amely Isten Igéje. Ezek nem mantrák, ezek nem olyanok, mint a 
kávéautomata, hogy bedobod a százast, aztán kijön a kávé. Bedobunk egy imát, bedobjuk, hogy 
Jézus nevében és akkor minden problémád megszűnik, hanem tényleg itt az Istennel való kapcsolat, 
az Istennel való szoros együttműködés nem megkerülhető és ez a lényeg. Tényleg hitből, meg-
győződésből és nem csak üres szavakat vagdosunk az ellenség felé, mert az hatástalan. Ettől a 
gonosz nem fog elmenekülni.  

Tehát egy a lényeg, hogy Krisztusban vagyunk, győztesek vagyunk, sőt, Krisztusban többek 
vagyunk, mint győztesek. Legyőztük azokat, mert nagyobb, aki bennünk van, mint aki a világban 
van. A keresztény babonákat meg kerüljétek, olvassátok helyette Isten Igéjét Jézus nevében. Ámen! 
Dicsérjük az Urat! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 
 

 


